

Handschriften / Autographen

Tagebuch von Heinrich Wilhelm Ludolf.

Ludolf, Heinrich Wilhelm

o.O., 13.01.1701-31.10.1711

7. - 13. Dezember 1703

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785)

7. 4. Isa... 2. חסד בלוי לחם 2

וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה שְׂמֵחוּ שְׂמֵחוּ אֲכִלוּ וְשָׂבוּ

Quicumque auditum internum accepit, atque vocem verbi,
quo omnia facta sunt, et quod πάντα τὰ ἐγχαλι
ἐν τῷ θυμῷ αὐτοῦ φέρει, audiat, ille nutritur
בְּחֵם, atque suavissimo cibo et potu. fruatur, ^{בְּשֶׁבֶט}
~~וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה~~ ^{וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה}, sive lacte sustentatur ac vino
locificatur, בְּלֹא שְׂכָרָה וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה

13. 4. If there was no other sign of the
perverseness of the mind of man, this is
a sufficient one, that about spiritual
things every one is satisfied with himself,
and thinks himself as wise and as holy as can
be, whereas about temporal things nobody is
contented but would fain be greater and richer.
If we were really wise, we ~~should~~ not be
greedy of temporal things, and consider we have
as much as nature requires, what is beyond the
need of nature obstructs grace. But in spiritual
things, the greatest share we have, is the least
of what an infinite being may give.

וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה
וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה
וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה
וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה וְיִגְעֶכֶם בְּלֹא שְׂכָרָה